
Viški pionirji in mladinci
o satnoupravljanju v osnovnih šolah

Vsako leto osnovnošolci pripravimo po
eno problemsko konfereaco, na kateri vsi
spregovorimo o problemih, ki nas težijo in
svoje ustvarjalne sklepe posredujemo širši
družbeni skupnosti.

Samoupravljanje osnovnošolcev zagotav-
lja možnosti za spoznavanje, osmišljanje in
predvidevanje prihodnosti. Prihodnost soci-
alistične preobrazbe, za^katero si prizadeva-
mo, moramo dojeti le, če težitno k njej, če si
jo želimo že v zgodnji mladpsti spremeniti v
sedanjosti. S tem, da jo spremenimo v seda-
njost, osvajamo to prihodnost!

Na vseh osnovnih šolah v naši občini so na
to tetno potekale živahne razprave, ki so jih
pripravila predsedstva odredov s predsedstvi
OO ZSMS s pomočjo mentorjev. Najprej
smo se o tem pogovarjali v pionirskih od-
delčnih skupnostih, nato na odredni konfe-
renci in vse oblikovane sklepe strnili na ob-
činskiproblemskikonferenci20. marca 1986
v organizaciji Občinske zveze prijateljev
mladine Vič-Rudnik. Povzetek sklepov in
stališč, naše občinske konference. ki jih bo-
mo posredovali tudi na Republiški probletn-
ski konferenci v Brežicah 11. aprila 1986:

1. Pionirji in mladinci bi radi več odločali
o prehrani učencev, organizaciji kulturnih,
športnih in naravoslovnih dni.

2. Nekaterih interesnih dejavnosti npr.:
računalništva, tuji jeziki ni moč organizirati,
zaradi pomanjkanja finančnih sredstev.

3. Želitno, da bi bili vsi razpisi za literar-
ne in likovne prispevke ter natečaje v slo-
venskem in jugoslovanskem merilu znani že
v septembru. t. j . v začetku šolskega leta.

4. Predlagamo, da bi iasopisne hiše šo-
lam po nižjih cenah poslale papir za tiskanje.

5. Delovni zvezki in učbeniki naj bodo
vezani kvalitetneje.

6. Predlagamo, da bi bilo več medseboj-
nega obveščanja med šolami.

7. V predsedstvih organizacij in društev
se pojavljajo vedno isti učenci, ki so priprav-
ljeni in sposobni delati. Bilo bi prav, da bi se
pri teh nalogah zvrstilo več učencev.

8. Samouprava osnovnošolcev v krajev-
nih skupnostih je premalo zaživela. Krajev-

ne skupnosti se povežejo s šolo, ko potrebu-
jejo in izvršujejo določene akcije. Za organi-
zacijo proslav ipd. Čeprav smo o tej temi že
imeli problemsko konferenco, se stanje ni
izboljšalo.

Mladinci, ki se že srečujejo s problemi
usmerjenega izobraževanja, so imeli tudi tu
nekaj pripomb:

1. Tudi v srednjih šolah naj bi bila urejena
prehrana - vsaj en obrok dnevno, kar je
glede na njihove urnike nujno!

2. Tudi uvedba men|ave učbenikov bi bila
zelo koristna!

3. Štipendije naj bi res omogočale šolanje
socialno šibkim učencem.

Zaključujemo z željo, da bi nas ta pro-
blemska konferenca še bolj približala samo-
upravljanju!

S temi zaključki so pionirji seznanili dele-
gate redne letne konference Občinske zveze
prijateljev mladine Ljubljana Vič-Rudnik.


